
PROTOKÓŁ

VIII sesji Miejskiej Rady Seniorów (MRS) w Ciechocinku

z dnia 30 marca 2017r.

Ad.1.  Posiedzenie  VIII  sesji  MRS  w  Ciechocinku  otworzył
Przewodniczący Wiesław Strzyżewski, witając przybyłych radnych
seniorów oraz  gości - pana prof. Zygmunta Wiatrowskiego i pana
Leszka Dzierżewicza - burmistrza Miasta  Ciechocinka. 

Przewodniczący  stwierdził  quorum,  obecnych  12  radnych
seniorów,  2  osoby  nieobecne  usprawiedliwione,  1  osoba
zrezygnowała z uczestnictwa MRS.

Członkowie MRS mogą podejmować uchwały.

Ad.2.  Pan  Wiesław  Strzyżewski  zaproponował  panią  Bożenę
Jaszczak do liczenia głosów podczas procedowania uchwał.

Wszyscy radni byli za.

Ad.3.  Przewodniczący  MRS  poinformował  radnych  seniorów,  
że proponowany porządek obrad, otrzymali wcześniej, stanowi on
załącznik nr 1 do protokołu. 

Przyjęto go jednogłośnie.

Ad.4. Protokół z VII sesji MRS przyjęto bez uwag, jednogłośnie.

Ad.5. Przewodniczący poinformował, że wpłynęła opinia prawna
radcy  prawnego  Urzędu  Miasta,  dotycząca  zmian  w  statucie  
w  sprawie  rezygnacji  członka  MRS.  Wyjaśnił  w  jakiej  sytuacji
można  zorganizować  wybory  uzupełniające.  Radca  prawny
zaproponował, aby wybory odbywały się gdy ubędzie 5 członków.
MRS  proponuje  natomiast,  by  wybory  przeprowadzać  kiedy
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zrezygnuje 3 członków. Przewodniczący nadmienił, że nieoficjalnie
dowiedział się, że radca prawny przychyli się do propozycji MRS.

Następnie głos zabrała pani Anna Laba-Roszak - przewodnicząca
Komisji  Infrastruktury.  Poinformowała,  że  komisja  spotkała  się  
1 marca 2017r., poruszane tematy, to:

- naprawa nawierzchni chodników, szczególnie ulica Kolejowa do
ulicy  Wołuszewskiej  (płytki  chodnikowe  są  luźne,  zapadają  się,
wyrastają  między  płytkami  chwasty,  co  powoduje
niebezpieczeństwo);

-  współpraca  z  młodzieżą  (harcerzami  oraz  harcmistrzem
Łukaszem Małeckim) do inwentaryzacji zniszczonych chodników;

- przeanalizowanie umieszczenia zakazów parkowania na terenie
miasta,  ponieważ  niektóre  uniemożliwiają  podjazd  do  domów  
lub sanatoriów;

- komunikacja miejska w celu przemieszczania się do odległych
miejsc w mieście;

-  bezpieczne  poruszanie  się  ulicą  Sportową,  gdzie  nie  ma
wydzielonego traktu dla pieszych oraz ścieżki rowerowej (obecnie
ludzie poruszają się ulicą);

-  stragany  przy  ulicy  Armii  Krajowej  wystawione  są  za  blisko
miejsca wyznaczonego do spacerowania i do jazdy pojazdami –
rowerami, co powoduje niebezpieczeństwo;

- ujednolicić kramy handlujących na Placu Gdańskim, ponieważ
obecnie wygląda to bardzo brzydko.

Zaproponowano przygotowanie projektów uchwał na kolejną sesję
MRS.

Następnie głos zabrała pani Iwona Roch przewodnicząca Komisji
Zdrowia,  Rehabilitacji  i  Spraw  Socjalnych.  Spotkanie  komisji
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odbyło  się  9  marca  2017r.  Omawiano  sprawę  „telefonu  dla
seniora”.  Stwierdziła,  że  telefon  jest  mało  rozpropagowany  
i  zastanawiano  się  co  zrobić,  aby  więcej  osób  się  o  nim
dowiedziało.  Zaproponowano  wydrukowanie  wizytówek  
z numerem telefonu i pozostawienie ich w miejscach publicznych,
gdzie  docierają  seniorzy.  Ustalono  sprawę  dyżurów
telefonicznych.  Na  stałe  telefonem  zajmuje  się  pani  Danuta
Komorowska,  która  zarejestrowała  go  na  swoje  nazwisko.
Dyżurują także – pani Iwona Roch i pan Tadeusz Barczak. Telefon
jest  czynny  przez  cały  czas.  Poruszono  również  wydłużenie
godzin  pracy  Dziennego  Domu  Seniora  
w Ciechocinku. Komisja przygotuje na sesję MRS projekt uchwały,
ponieważ  zachodzi  potrzeba  wydłużenia  zajęć.  Seniorzy  są
zainteresowani zajęciami w ośrodku. 

Ad.6.  Przewodniczący  Wiesław  Strzyżewski  poinformował
zebranych o projekcie uchwały Komisji  Infrastruktury w sprawie
podniesienia  dbałości  o  ciągi  komunikacyjne  na  terenie  miasta
Ciechocinka.  Zwrócił  uwagę  na  procedowanie  pojedynczo
każdego  wniosku.  W  tym  punkcie  głos  zabrała  pani  Elżbieta
Skorykow  twierdząc,  że  nie  prowadzi  się  bieżących  prac
konserwacyjnych chodników oraz ich naprawy. 

Pani Danuta Komorowska stwierdziła, że na parkingu przy ulicy
Kolejowej  są  zagłębienia.  W miejscu  gdzie  ma być  przystanek
autobusowy są wyrwy w nawierzchni ulicy i  chodnika, należy je
usunąć. 

Pani Anna Laba-Roszak uważa, że miasto ma obowiązek dbać  
o nawierzchnie ulic i chodników.

Następnie głos zabrał pan prof. Zygmunt Wiatrowski, który uważa,
że tak jak proponował przewodniczący MRS do tej uchwały należy
podejść  problemowo.  Zaproponował,  aby  nie  tworzyć  nadmiaru
uchwał, ale rozwiązywać na bieżąco zadania. 



Strona 4 z 10

Pan Leszek Dzierżewicz  –  burmistrz  Ciechocinka stwierdził,  że
większość  chodników  wykonują  pracownicy  robót  publicznych.
Chodniki  wykonywane  są  na  podbudowie  betonowej,  więc  nie
powinny być złej jakości, ale ruch gleby powoduje, że w niektórych
miejscach ulegają uszkodzeniom. Poinformował również, że jest
wyznaczona ekipa, która zajmuje się konserwacją chodników. 

Punkt 1 uchwały przyjęto jednogłośnie.

Punkt 2 uchwały dotyczy usprawnienia ruchu kołowego i  miejsc
parkowania samochodów na wąskich ulicach dwukierunkowych na
jednokierunkowe. 

Głos zabrała pani Elżbieta Skorykow, która przedstawiła problem
parkowania  na  wyżej  wymienionych  ulicach  i  wnioskowała  
o zmianę ruchu. Burmistrz w odpowiedzi poinformował zebranych,
że  za  zmianę  w  ruchu  drogowym  odpowiada  gmina.
Zaproponował, aby wnioski  przekazywać do Urzędu Miasta, ale
wcześniej należy przeprowadzić konsultację społeczną, bo może
okazać  się,  że  nie  wszyscy  mieszkańcy  danej  ulicy  wyrażają
zgodę na  zmianę.  Zwrócił  również  uwagę,  że  zmiany  w  ruchu
drogowym  nie  są  takie  proste,  tym  zagadnieniem  zajmują  się
inżynierowie drogowi.

Głos  zabrała  pani  Anna  Laba-Roszak,  która  uważa,  że  należy
zrezygnować z tego wniosku. Wniosek poddano głosowaniu.

11 osób było za oddaleniem wniosku. 1 osoba wstrzymała się od
głosu. Wniosek oddalono.

Punkt 3 uchwały dotyczy wprowadzenia komunikacji miejskiej na
terenie Ciechocinka. Pani Elżbieta Skorykow zaproponowała, aby
utworzyć komunikację miejską w Ciechocinku, ponieważ seniorów
nie stać na taksówki i prywatne meleksy. Utworzenie komunikacji
miejskiej  umożliwiłoby  osobom  starszym  dotarcie  do
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newralgicznych miejsc, takich jak: przychodnie, cmentarze, duże
obiekty handlowe i osiedla mieszkaniowe. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że w tegorocznym budżecie nie ma
pieniędzy na tego rodzaju zadanie. 

Przewodniczący  MRS  zaproponował  zmianę  treści  tej  uchwały,
która brzmi następująco: „Zabezpieczenie w budżecie miasta na
2018  rok  środków  finansowych  umożliwiających  wprowadzenie
komunikacji  miejskiej  na  terenie  Ciechocinka,  pozwalającej  na
dojazd  do  ośrodków  zdrowia,  cmentarzy,  wszystkich  centrów
handlowych i osiedli mieszkaniowych”.

Głosowano nad poprawionym punktem 3 uchwały.  11  seniorów
było za, 1 był przeciw.

Następnie  przystąpiono  do  procedowania  uchwały  w  sprawie
usprawnienia infrastruktury miejskiej w Ciechocinku. 

Punkt  1  uchwały  –  zlikwidowanie  barier  komunikacyjnych  na
przejściach dla pieszych, gdzie występują rowki odpływowe. 

Głos  zabrała  pani  Danuta  Komorowska  podając  przykład
głębokich  rowków  odpływowych  u  zbiegu  ulic  Broniewskiego  
i  Żelaznej  na  przejściu  dla  pieszych.  Analogiczna  sytuacja  ma
miejsce na światłach przy ulicy Wołuszewskiej i Placu Gdańskim.
Osoby poruszające się na wózkach inwalidzkich mają problem  
z pokonaniem tych barier architektonicznych. 

Pan  Burmistrz  stwierdził,  że  te  rowki  służą  do  odpływu  wody,
będzie  trudno  zlikwidować  tego  typu  barierę.  Rozwiązaniem
mogłoby być położenie kratek na newralgicznych przejściach dla
pieszych. 

Punkt 1 uchwały przegłosowano i przyjęto jednogłośnie.

Punkt  2  uchwały  –  uwzględnienie  przy  okazji  zaplanowanej
budowy ścieżki rowerowej wzdłuż Tężni nr 2 również chodnika dla
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pieszych.  Pani  Danuta  Komorowska  uważa,  że  przy  budowie
ścieżki rowerowej zalecane jest wykonanie chodnika spacerowego
wzdłuż Tężni nr 2 od strony ulicy Sportowej. Obecnie nie ma tam
szlaku  spacerowego,  a  ulica  jest  bardzo  uczęszczana  przez
pieszych.

Punkt 2 uchwały przegłosowano, wszyscy seniorzy byli za.

Punkt 3 uchwały – ustawienie koszy na śmieci na ulicach Łąkowej
i Kolejowej. Pani Danuta Komorowska zwróciła uwagę, że na ulicy
Łąkowej  są dwa punkty  usługowe i  jest  to  również  ulica,  którą
przechodzi się na ulice Narutowicza i Kopernika – i nie ma tam
koszy  na  śmieci.  Następnym  miejscem  jest  ulica  Kolejowa  
w kierunku ulicy Wołuszewskiej – też nie ma koszy na śmieci.

Pan Maciej Maksymowicz uważa, że takich ulic w mieście, gdzie
nie ma koszy jest więcej i należy je również wziąć pod uwagę.

Pani  Anna  Laba-Roszak  proponuje  żeby  ten  punkt  odłożyć  
i przepracować go na Komisji Infrastruktury.

Wszyscy seniorzy byli za odłożeniem wniosku.

Punkt 3 uchwały – reorganizacja ścieżki rowerowej na ulicy Armii
Krajowej od ulicy Mickiewicza do ulicy Zdrojowej.

Pani Danuta Komorowska uważa, że w bliskim sąsiedztwie ścieżki
rowerowej  na  deptaku  Armii  Krajowej  są  3  punkty  usługowe,  
w  których  ludzie  robiąc  zakupy,  nie  zwracają  uwagi  na  to,  że
znajdują  się  na  ścieżce  rowerowej.  Usytuowanie  tych  punktów
usługowych  w  bliskości  ze  ścieżką  rowerową  jest  dużym
zagrożeniem dla jadących rowerami i znajdujących się na ścieżce
rowerowej.

Pan Maciej Maksymowicz uważa, że wszystkiego nie jesteśmy  
w stanie zrealizować.  Również jeździ  rowerem, ale w groźnych
sytuacjach używa dzwonka i  zwraca uwagę ludziom, że to  jest
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ścieżka  rowerowa,  a  nie  chodnik.  Pan  Tadeusz   Barczak
proponuje, aby ścieżkę rowerową przenieść na drugą stronę ulicy.
Przystąpiono do głosowania tego punktu uchwały.

7  osób  było  przeciw  reorganizacji  ścieżki  rowerowej,  4  osoby
wstrzymały się od głosu, 1 osoba była za reorganizacją.

Ad.7. Wniosek Komisji Zdrowia w sprawie wydłużenia czasu pracy
Miejskiego  Domu  Seniora  „Niezapominajka”.  Głos  zabrała  pani
Iwona  Roch  twierdząc,  że  ciechocińscy  seniorzy  postulują
wydłużenie  godzin  pracy  Miejskiego  Domu  Seniora
„Niezapominajka”  o  3  godziny.  Proponuje  rozpoczęcie  pracy
Ośrodka o godz.  9.00 a zakończenie o 20.00.  Uważa, że czas
pracy  ośrodka  jest  mocno  ograniczony  (10.00  –  18.00),  nie
każdego stać na pójście np. do kawiarni, a Dom Seniora w swoim
założeniu ma spełniać oczekiwania ludzi  starszych.  Głos zabrał
pan prof. Zygmunt Wiatrowski, który był w ośrodku. Nawiązał do
nazwy  domu  –  „Niezapominajka”  (nazwa  panu  prof.  się  nie
podoba). Uważa, że zadaniem takiego domu jest organizowanie
życia seniorom, a nie odwoływanie się do lat wcześniejszych. Nie
odpowiada mu również nazwa wychowawca. Powinien nazywać
się według niego – organizator działalności socjalnej. Sądzi, że do
końca roku ta obsada kadrowa powinna wystarczyć i że ten dom 
w roku 2017 powinien wytworzyć klimat. Uważa, że jest on rokiem
organizacji  i  stabilizacji.  Zwrócił  również uwagę na to, że liczba
zapisanych 180 osób jeszcze o niczym nie świadczy. Sądzi,  że
jeżeli  jest  2  organizatorów,  to  powinna  być  zmianowość  
w trakcie pracy. Od 9.00 do 17.00 – pierwsza zmiana. Pierwsza
godzina bez słuchaczy celem przygotowania się do zajęć. Druga
zmiana od godz. 11.00 do 19.00. W tej sytuacji od 11.00 do 17.00
będą  dwie  osoby,  które  będą  mogły  rozwiązywać  sprawy
seniorów. Uważa, że jeżeli omawiane są sprawy Domu Seniora, to
powinien  być  zaproszony  kierownik  tego  domu.  Pan  prof.
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poinformował,  że  do  biblioteki  ośrodka  przekazał  nieodpłatnie  
30 pozycji książek. 

Pan Burmistrz odniósł się do proponowanej uchwały i stwierdził,
że bywa w ośrodku i w chwili otwarcia nie ma nikogo lub czasami
jest  jeden  pan.  Poprosił  panią  kierownik,  aby  przygotowała  mu
zestawienie ile osób starszych korzysta z ośrodka. Z zestawień
wynika,  że  ludzie  przychodzą,  jeżeli  są  organizowane  zajęcia.
Natomiast po otwarciu i po godz.17.00 nie ma nikogo. Wydłużenie
godzin  pracy  ośrodka  wiąże  się  ze  środkami  finansowymi.
Burmistrz  stwierdził,  że  argumenty  zawarte  w  uchwale  nie
przemawiają  do  niego,  tym  bardziej,  że  ośrodek  będzie
doposażony i będą zatrudnieni instruktorzy.

Pani Anna Laba-Roszak uważa, że „Niezapominajka” działa zbyt
krótko by już ją oceniać. 

Pani Magdalena Gronczewska pracuje tam społecznie i sądzi, że
nie  ma potrzeby wydłużać  czasu pracy  placówki.  Personel  jest
bardzo  uprzejmy.  Tego  samego  zdania  jest  pani  Danuta
Komorowska.

Przystąpiono  do  głosowania.  7  osób  głosowało  przeciw
wydłużeniu  czasu  pracy  Domu  Dziennego  „Niezapominajka”,  
4 osoby wstrzymały się od głosu, 1 osoba była za wydłużeniem
czasu pracy.

Ad.8. Przyjęto informację o rezygnacji  pani Grażyny Wieczorek  
z członkostwa w MRS.

Ad.9.  Pani  Jadwiga  Jakubowska  przewodnicząca  zespołu
przygotowującego święto seniorów złożyła informację w sprawie
podjętych  działań.  Zwróciła  uwagę,  aby  wszyscy  seniorzy
aktywnie  włączyli  się  w organizację  święta.  Zespół  zbierał  się  
6 razy i bardzo dużo spraw zostało zrealizowanych. Są jeszcze
zadania,  które  należy  wykonać.  Poinformowała,  że  nawiązano
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kontakt  z  kierownikami  zespołów  artystycznych,  opracowano  
i  przygotowano  program  artystyczny,  przydzielono  osoby,  które
będą  prowadzić  imprezę.  Nawiązano  współpracę  
z Burmistrzem Miasta, Biurem Promocji Miasta, Miejskim Centrum
Kultury,  Placówkami  Oświatowymi,  Starostą  Powiatu,  Strażą
Pożarną,  Policją,  Przychodnią  Rodzinną,  ZHR  i  innymi
instytucjami. Przygotowano wzory banera, plakatów i zaproszeń. 

Nawiązano  współpracę  z  osobami  handlującymi  –  kramy  
z  rękodziełem  ozdób  papierniczych,  owoców  i  warzyw,  
z jagnięciną,  wieprzowiną,  serami,  miodem, pierogami,  ciastem.
Kosmetyczka będzie wykonywała zabiegi pielęgnacyjne i udzielała
konsultacji  kosmetycznych  (w  atrakcyjnej  cenie  będzie  również
sprzedawała kosmetyki).

Burmistrz  Ciechocinka  wskazał  osoby,  które  pomogą  
w  podłączeniu  kramów  do  prądu,  posprzątaniu  Muszli
Koncertowej  oraz  pomógł  w  wielu  innych  sprawach
organizacyjnych w parku i w mieście. 

W telewizji kablowej Spółdzielni Mieszkaniowej od 25 marca jest
informacja o organizacji święta seniorów.

Karetka  pogotowia  będzie  z  Przychodni  Rodzinnej  z  ulicy
Zdrojowej. 

Nagłośnieniem zajmie się pan Leszek Promiński.

Podczas uroczystości udostępniona zostanie Sala Gregoriańska –
będą  tam  posiłki  dla  występujących  (np.drożdżówki,  cukierki,
napoje, grochówka).

Pani  Rychlewska  udekoruje  Muszlę  Koncertową  świeżymi
kwiatami.

Wysłano  pisma  do  różnych  instytucji  w  sprawie  pomocy  przy
organizacji święta.
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Są  jeszcze  sprawy,  którymi  w  późniejszym  czasie  należy  się
zająć, np. zawieszenie banera, parking dla samochodów itp.

Ad.10. W tym punkcie nikt nie zabrał głosu.

Ad.11.  Przewodniczący  MRS  Wiesław  Strzyżewski  zakończył
obrady  VIII  sesji.  Podziękował  wszystkim  za  przybycie.  
Na tym VIII sesję MRS zakończono.

            Protokołowała     Przewodniczący 

    Miejskiej Rady Seniorów

       Jadwiga Jakubowska 


